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A Városvédő és –Szépítő Egyesület elnökségének beszámolója 

a 2016. évben végzett munkáról 

 

(Elhangzott a 2017. február 24-én (pénteken) 16 órakor kezdődő  

egyesületi beszámoló és tisztújító közgyűlésen a Piculás Civilházban) 

 

Tisztelt Egyesületi Tagok! Kedves Városvédő Társaim! Tisztelt Vendégeink! 

 

Az elnökség nevében szeretettel köszöntöm Önöket. Külön köszöntöm Kecze István 

polgármester urat - egyesületünk alapító tagját - valamint a civil szervezetek képviselőit, 

partnereinket, társegyesületeink képviselőit. Köszönöm, hogy elfogadták meghívásomat a 

közgyűlésre. 

 

Beszámolóm megtartása előtt szomorú kötelességnek kell eleget tennem. El kell mondanom, 

hogy az elmúlt évben elhunyt egyesületünk három tagja: Barabás Jánosné, Borók Lajosné és 

egyesületünk alapító tagja, városunk díszpolgára, gimnáziumunk nyugalmazott címzetes 

igazgatója Dr. Kiss Kálmánné Margitka néni. Az elmúlt héten kaptuk a szomorú hírt, hogy Sóki 

Antalné tagtársunk is elhunyt. Kérem, emlékezzünk rájuk 1 perces néma felállással. Köszönöm! 

Kérem, emléküket jegyzőkönyvünkben is örökítsük meg. 

 

A 2016-ra tervezett munka elvégzését – az előző évekhez hasonlóan - sikeresnek mondhatom. 

Egyesületünk tagsága tevékeny, szívesen vállal feladatot, az elnökség tagjai rugalmasan végzik 

munkájukat. Közös, egymást gyakran kiegészítő tevékenységünk teszi eredményessé és 

sikeressé egyesületünk működését.  

 

A munka egész évben folyamatos volt, a tervezett feladatokat csaknem kivétel nélkül 

elvégeztük. 

 

Jelenleg közösségünknek 145 fő magánszemély és 3 jogi személyiségű tagja van. 1 fő kilépett 

(Kürti János), viszont nagy öröm, hogy az év folyamán 5 új tag (Surányi Jánosné, Nagy István, 

Bíró Lászlóné, Szabó Gyuláné, Vig Krisztián) került felvételre. 

Szeretettel köszöntjük az új tagjainkat és kérem, amennyiben jelen vannak, álljanak fel, had 

lássuk őket. Egyben kérem tagtársainkat, vonjuk be őket munkáink elvégzése során, hogy minél 

hamarabb megtalálják a hozzájuk legközelebb álló tevékenységet, ezzel elősegítve 

közösségünkbe történő beilleszkedésüket. 

 

Örömmel számolok be arról is, hogy egyesületünk tagjai közül ismét többen is rangos 

elismerésben részesültek az elmúlt időszakban: Demeter Jánosné és Kovács Kálmánné Pro 

Communitate Urbis Díjat, Ari Katalin Arany János Pedagógiai, Kulturális és Művészeti Díjat, 

Dr. Tóth Albert, a Nagykunkapitányok Tanácsa Illéssy-díját, Kecze István polgármester úr 

pedig a Magyar Önkormányzatok Szövetsége által adományozott Polgármesteri Arany 

Pecsétgyűrű Díjat és már második alkalommal „Az Év Polgármestere Jász-Nagykun-Szolnok 

Megyében” Díjat kapta meg és vehette át a tavalyi évben. Gratulálunk az elismerésekhez! 

 

Reméljük, hogy ebben az évben is örülhetünk tagtársaink hasonló sikereinek.  

 

 

A 2017. január 27-ei Új Néplapban megjelentek a 2017-es Jász-Nagykun-Szolnok Megyei 

területi Prima Díj jelöltjei. Örömmel láttuk, hogy a Magyar tudomány kategóriában, 

egyesületünk tiszteletbeli elnöke, Dr. Ducza Lajos is a jelöltek között van. Javaslom minél 

többen szavazzunk rá és ismerőseinket is biztassuk erre. 
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Egyesületünk sikeres működésében, a vállalt feladatok teljesítésében nagy segítségünkre 

vannak évek óta a város civil szervezetei, a közművelődési intézmények, az iskolák, cégek 

munkatársai - akik főleg egyesületi tagjainkon keresztül segítik munkánkat -, jelentős 

támogatónk az önkormányzat, valamint a vállalkozók és városunk lakói is. 

 

Tervezett feladataink teljesüléséről már részletesen olvashattak az Egyesület Elnökségének 

beszámolójában, melyet a meghívóval kaptak meg a kiküldött anyagban, így annak ismétlésével 

nem szeretném untatni a tagtársakat. 

 

Tekintettel arra azonban, hogy tisztújító közgyűlésen is vagyunk, úgy gondolom, illik 

visszatekinteni nagyobb távlatokba is. 

 

Az elmúlt elnökségi ciklus alatt végzett munkáinkról az elnöki beszámolóban leírtak szerinti 

részletességgel reggelig tudnék beszélni, de mivel egy „kicsit” kevesebb idő áll 

rendelkezésemre, így - a teljesség igénye nélkül - felsorolásszerűen elevenítem fel 

legjelentősebb tevékenységeinket: 

 

A város és a tagság körében hosszú évek óta népszerű, hagyományos rendezvényeink 

- a fáklyás megemlékezés 

- a Műemléki Világnapi rendezvény sorozat, ahol a Gaál Kálmán díjakat is átadtuk 

- a „Fogadj örökbe egy villanyoszlopot!” 

- az „Időutazás a gémeskút körül” 

- a HO-VA-VÁR ma már Te Szedd! környezettisztasági nap 

- a Városvédő tábor 

- ezen belül a Holokauszt megemlékezés 

- és a Zöld sátor 

 

Támogatóként és/vagy közreműködőként veszünk részt szintén évek óta 

- a Dr. Balogh János Tájökológiai Konferencián 

- a Nagykunsági Hagyományőrző Bálon 

- a Városi könyvtár szavalóversenyén 

- a Horváth tanyán szervezett Kun Viadalon és egyéb rendezvényen 

- a Mindenki karácsonyán 

- a Hungaria Nostra és az Országos Kossuth Szövetség közgyűlésein és országos 

találkozóin 

- valamint a partner egyesületek, civil szervezetek rendezvényein. 

 

Hagyományos rendezvényeinken kívül sok emlékezetes rendezvényt szerveztünk 

- ünnepi közgyűlést az egyesület 25 éves évfordulóján 

- megemlékeztünk a Városházpalota építésének 115. évfordulójáról 

- megünnepeltük a városszépítő tábor 30. születésnapját 

- megszerveztük a göröngyösi, a turgonyi, a lipcsey és a csorbai tanyasi iskolások 

találkozóját 

 

Megtöltöttük élettel a Piculás Civilházat is: 

- az „Ahogy tagjaink látják” kiállítássorozat részeként 8 tagtársunk fotóiban 

gyönyörködhettünk és lám, hamarosan a 9-et nyitjuk meg 

- ezen kívül 5 alkalommal rendeztünk kiállítást várostörténeti képekből, Kiss Tamásra 

és a helyi zsidóságra emlékezve, valamint a városszépítő táborok történetét 

felelevenítve 

- itt mutattuk be dr. Ducza Lajos, Vitális Sándor és Rácz Lajos megjelent kiadványait 
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- 23 alkalommal egyéb (családi, vagy baráti) rendezvényre került sor a 

székházunkban 

- és nagy örömünkre 4 egyesületi főzésen is jól éreztük magunkat. (Ennek számát 

bővítésre javaslom!) 

 

Létrehoztuk a 

- Pásztorkodás emlékhelyét (Gyep utca- József Attila utca kereszteződésében) 

 

Megjelöltük emléktáblával 

- Nagyaron a Petőfi fa általunk nevelt és elültetett utódját 

- az egykori Göröngyös-i 

- Turgonyi-i 

- Lipcsey-i 

- és Csorba-i Elemi Népiskola egykori helyét 

- valamint felújítottuk a Marjalaka, a Kis- és Nagy Csivagér és a Turgony ősi 

telephely táblákat 

- és emléktáblát avattunk dr. Bárány Tibor emlékére az egykori Bárány szanatórium, 

ma orvosi rendelő falán 

 

Védettségi táblát helyeztünk el 

- az egykori katolikus plébánia, ma általános iskolai diákotthon épületén 

- a Petőfi Óvoda falán, a volt Szeremley házon 

- a Zöldy patikán 

- a Zeneiskola falán 

- a Városház Palota műemlék épületén 

- és a Piculás Civilházon. 

 

Kiadtuk a  

- Séták Kisújszálláson városismertető füzetet és három bővített újranyomását  

- a Kisújszállás város története a legrégibb időktől 2012-ig című városismereti 

könyvet 

- a Rekviem egy közösségért könyv változatlan utánnyomását 

- egy 8 darabból álló, a város értékeit bemutató képeslapsorozatot 

- minden évben a városvédő falinaptárt és kártyanaptárunkat 

- valamint a nagysikerű „Ablakos kalácstól a Vízen kullogóig: Hagyományos 

sütemények Kisújszálláson” című könyvet a Városi Nyugdíjas Klub tagjainak 

receptjei alapján, melynek első kiadását 8 nap alatt elkapkodták (március végén 

várható a második kiadás megjelenése) 

 

Támogattuk 

- Gulyás Sándor 

- Farkas Kálmán 

- és Rácz Lajos kisújszállási vonatkozású könyveinek 

- valamint a református gyülekezet és templom történetének 

- és az I. világháborús emlékkönyvnek a megjelentetését. 

 

Hozzájárultunk támogatásunkkal 

- a Szökőkút felújításához, melyhez 2 millió forintot gyűjtöttünk 

- a dr. Garaguly Géza főorvos emlékére készített emléktábla avatásához 

- az I. világháborús szobor felújításához (87.000,-) 

- a Kiss Tamás szobor elkészítéséhez (77.000,-) 
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- Vajda Lajos hipnotizőr emléktáblájának avatásához 

- és a Bagamér szobor talapzatán lévő ismertető tábla elkészítéséhez. 

 

Közben folyamatosan 

- gondozzuk a pedagógus és katonasírokat, a zsidó temetőt, virágosítunk, fát ültetünk, 

parlagfű mentesítünk, idegenvezetünk a városban, részt veszünk a városi kalendárium 

szerkesztésében, egyesületi kirándulásokat szervezünk. 

 

A Piculás Civilházat is szépítjük lehetőségeinkhez mérten: 

- bográcsozó hely kialakításával,  

- a vizesblokk modernizálásával 

- az új utcai nagy- és kiskapu, lemezkerítés, drótfonatos hátsó kerítés felújításával 

- bocskai köves bejáró és kerékpártároló készítésével 

- a külső raktár téglaburkolása, és vonóvasas megerősítésével 

- hirdető szekrény készítésével 

- új függönytartók és függönyök vásárlásával 

- a melléképület külső vakolási, ereszdeszkázat készítési, ajtó javítási és festés-

mázolási munkálatainak elvégzésével 

- valamint a NYITOK tanulási központ működtetésével 

- és a Kulturális közfoglalkoztatott program keretében alkalmazottak felvételével 

 

Vásároltunk 

- egy ponyvás személygépkocsi-utánfutót 

- és egy 6x3-as alumínium vázas, összecsukható oldalfalas sátrat, ezzel is bővítve 

lehetőségeinket 

 

A számok tükrében történő visszatekintés és a mellettük elhangzó adatok csak meg tudják 

erősíteni a korábban elhangzott állításomat: eredményes évet, eredményes ciklust zártunk. 

Összehasonlításként néhány adatot mondanék a pénzeszközeink állásáról a ciklus induló évéből 

és a tavalyi év végi elszámolásból: 

 

 

2011-ben 3.968.237,- kezdtünk 5.738.237,- bevétellel és 5.242.000,- kiadási oldallal 

terveztünk. 

2016-ban 6.921.925,- kezdtünk 6.180.000,- bevételi és 6.180.000,- kiadási oldallal terveztünk. 

Az egyesület vagyona a számviteli beszámoló alapján 2017.01.01-én 7.359.676,- 

 

Ahogy a számok mutatják, talán az egyesület gazdálkodása szempontjából is a 

legeredményesebb éveit értékeljük most. 

 

Büszkén mondhatjuk, hogy mi városvédők ezek alatt az évek alatt számtalan értéket 

teremtettünk. Úgy érzem, megháláltuk az önkormányzat és a támogatók bizalmát. Az általuk 

nyújtott segítséget megsokszorozva, erkölcsi értelemben szinte mérhetetlen, több mint 20 millió 

Ft értékben szépítettük, gazdagítottuk szeretett városunkat, miközben az egyesületünk vagyona 

és pénzvagyona is nőtt. Bízunk benne, hogy a kiérdemelt bizalmat töretlenül tudhatjuk magunk 

mellett, az elkövetkező évek munkája során is. 

 

Munkánkról, talán mindennél többet mond, amit mások mondanak rólunk, ezek közül most, 

Zsemberi István városunk főépítészének szavait idézem a Kalendáriumból: 

„Szerencsés körülménynek tartom, hogy jól szervezett, lelkes és koncepciózus Városvédő és -

Szépítő egyesület működik Kisújszálláson….”  
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Összességében úgy érezzük, hogy jó évet, jó éveket zártunk, munkánknak nagy eredményei 

vannak. Ismernek és elismernek bennünket városi, megyei, régiós és országos szinten is. 

Mindannyian tudjuk azonban, hogy a támogatási rendszer teljes átalakulása miatt komoly 

gondot okoz működésünk, felvállalt feladataink maradéktalan megvalósítása. Ezért még 

nagyobb szükség van az egyesületi összefogásra, tagjaink, segítőink önzetlen munkájára. 

Javaslom, tekintsük az idei évet is az összekovácsolás évének. Ismerjük meg még inkább 

egymást, a közös munkán túl, baráti beszélgetések, főzések, rendezvények szervezésével még 

összetartóbb csapattá, még sikeresebb egyesületté válhatunk. 

 

Befejezésül engedjék meg, hogy a leköszönő elnökség nevében megköszönjem valamennyi 

egyesületi tag önzetlen munkáját, Kisújszállás Város Önkormányzata, az egyéni támogatók, 

a partner közösségek, szervezetek és intézmények támogatását, segítő tevékenységét. 

Külön köszönöm az elnökség tagjai, Nagy Lajos alelnök, Kása Attila titkár, Monoki Anita 

pénztáros, Kecze Jánosné, Szűcsné Nagy Zita és Tóth Tünde elnökségi tagok, Horváth 

Lászlóné és Tatár-Balla Ágnes elnökségi póttagok, valamint az ellenőrző bizottság, Fekete 

Imréné elnök, Kiss Endréné és Fekete Istvánné tagok elmúlt években végzett önzetlen és 

eredményes munkáját. Külön köszönöm dr. Ducza Lajos tiszteletbeli elnökünk és Nagy Gy. 

Róza elnökségi tagunk 30 éves munkáját, akik nem csak hogy kitalálták és létrehozták, 

hanem azóta is vezetőségi tagként fáradhatatlanul tolják az egyesület szekerét. Bízom benne, 

hogy a leköszönő elnökség tagjai, ha már nem is vezetőségi tagként, de tudásukkal, 

tapasztalatukkal továbbra is segítik az egyesületi munkát! 

 

 

 

Csukás István szavai – úgy érzem – továbbra is hűen tükrözik egyesületünk célját, elmúlt 

évekbeli munkáját: „Megőriztük a régit, és megújultunk az időben, ahogy kell.” Kívánom, 

maradjunk ezen az ösvényen szeretett városunk, Kisújszállás értékeinek megőrzése és 

gyarapítása érdekében. 

 

Köszönöm, hogy meghallgattak. 

 

Kisújszállás, 2017. február 24. 

 

 

 

Tatár Zoltán 

elnök 


